
Kuntalaisaloite nro 1 

 

(allekirjoittajien nimilista poistettu kunnan toimesta, nähtävillä kunnan kirjaamossa) 

 

Vastaus kuntalaisaloitteeseen nro 1 

(ks. seuraava sivu) 

 

  



Rautavaaran kunta VIRANHALTIJAPÄÄTÖS 
 
 
Elinvoimajohtaja 01.09.2022 § 12/2022 
 
Asianosaiset Kuntalaisaloitteen tekijä 
 
Kuntalaisaloite mattojen pesupaikan järjestämisestä   
  
Perustelu  

Kuntaan on saapunut 23.5.2022 kuntalaisaloite mattojen 
pesupaikan järjestämisestä kunnan alueelle. 
 
Kuntalaisaloitteessa todetaan, että ”Mattojen pesupaikka 
tulisi olla itsestäänselvyys jokaisessa kunnassa ja se tulisi olla 
kaikkien kuntalaisten saavutettavissa. Mattojen pesupaikalla 
tulisi käyttää järvivettä ja kunnan tulisi järjestää viemäröinti 
niin, että se olisi joko valmiina tai olisi pienillä kustannuksilla 
rakennettavissa.” 
 
Huomioitavaa on, että kuntalaisaloitetta on kannattanut 
146 henkilöä. Kuntalaisaloitteen mukana on toimitettu 
nimilista, jonka henkilöt ovat kuitanneet allekirjoituksellaan ja 
osa on lisäksi kirjoittanut myös nimen selvennöksen. 
 
Lähtökohtaisesti mattojen pesupaikan sijoittamiselle paras 
paikka olisi venevalkaman alue, missä järviveden käyttö olisi 
mahdollista. Venevalkaman läheisyydessä ei kuitenkaan ole 
ollenkaan viemäriverkostoa, minkä vuoksi mattojen 
pesuvesien poisjohtaminen ei ole mahdollista.  
 
Alueen kehittämistä kuitenkin puoltavat mm. seuraavat 
seikat: 
- Heinäkuussa lainvoiman saaneessa 

asemakaavapäivityksessä jokisuunniementien varteen 
kaavoitetut tontit luovat kuitenkin tarpeen viemärilinjan 
rakentamiselle hyvin lähelle venevalkamaa 

- Venevalkaman viereen on kaavoitettuna venesatama-
alue, johon on mahdollista rakentaa veneilyä ja 
matkailua palvelevia rakennuksia ja laitteita sekä 
asuntoauto- tai -vaunupaikkoja.  

- Venevalkama-alueelta puuttuvat LVIS-infra hankaloittaa 
tapahtumien järjestämistä 

 
Yksinään matonpesupaikkaa ei voida toteuttaa 
venevalkaman alueelle kustannustehokkaasti, koska 
alueella ei ole valmista viemärilinjaa. Erillisen imeytyskentän 
rakentaminen lisäisi myös kustannuksia huomattavasti sekä 
vaikeuttaisi alueen jatkosuunnittelua. 
 
Alueen kehittämistä on kysyntää ja sitä on syytä tarkastella 
kokonaisuutena ennen kuin yksittäistä matonpesupaikkaa 
rakennettaisiin.  
 



Rautavaaran kunta VIRANHALTIJAPÄÄTÖS 
 
 
Elinvoimajohtaja 01.09.2022 § 12/2022 
 
Päätös Kuntalaisaloite ei johda suoriin toimenpiteisiin.  

 
Kuntalaisaloite otetaan huomioon yhtenä mahdollisena 
investointikohteena, kun jokisuunniementien tonteille tai 
venevalkaman alueelle kysynnän mukaan rakennettavan 
infran suunnittelu alkaa. 

 
Allekirjoitus  
 Tämä viranhaltijapäätös on sähköisesti 

järjestelmäallekirjoitettu. 
 

Joona Kokkonen 
Elinvoimajohtaja 

 
 
Jakelu 

Kuntalaisaloitteen tekijä 
 
 

Päätös on annettu asianosaiselle tiedoksi: 
 
[ ] kirjeitse  [x] sähköisesti  [ ] henkilökohtaisesti  pvm: 1.9.2022 
 
 
Tähän päätökseen voi vaatia oikaisua kuntalain (410/2015) 16 luvun mukaisesti  
ja päätös asetetaan yleisesti nähtäväksi yleisessä tietoverkossa: 
 
[ ] ei  [x] kyllä,  pvm: 1.9.2022 
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